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1. Mötets öppnande  
2. Fastställande av dagordning 
3. Justering av dagens protokoll 

Till justerare valdes Lasse Gustafsson och Hjördis Stolt 
 
4. Föregående mötets protokoll 

Det beslutades att ”Tillgänglighetsprojektet, åtgärdsprogram 2001” ska vara en 
stående punkt på dagordningen. 
Föregående mötets protokoll lades till handlingarna. 

 
5. Visning av video - Tillgänglighetsprojektet 

Rådet tyckte att videon var bra. Rådet menar att man inte ska visa för mycket 
svårigheter utan mer på positiva attityder och att videon ligger på en lagom nivå 
med ett bra urval av exempel. 
Rådet påpekade att det är viktigt att videon får en textad version och föreslog också 
att den sänds till utbildningsradion. 
Rådet föreslog att videon finns för utlåning till rådet för visning i sina respektive 
föreningar. 

 
6. Frågor att ta upp vid det gemensamma mötet med SBN:s handikappråd 

Efter diskussion bestämde rådet att föreslå SBN:s handikappråd att mötet skjuts på 
till början av år 2001. 

 



7. Rapporter 
1. Utemiljöprogrammet 

- Genomgång efter remiss.  
 Föredragande: Pernilla Johnni, Tillgänglighetsprojektet 
 

Efter remissomgången så har man haft tre heldagsmöten med 
referensgruppen och styrgruppen. Det har resulterat i justering under 
rubriken Begrepp och Stadens riktlinjer i förhållande till lagstiftning. 
Programmet har också fått fyra delar. Del 1: Utformning av utemiljön,  
Del 2: Långsiktiga företeelser som tillförs utemiljön, Del 3: Kortsiktiga eller 
säsongsmässiga företeelser som tillförs utemiljön, Del 4: Gatu- och 
byggarbete. Programmet har totalt 72 sidor med en hel del illustrationer. 
 
”Stockholm – en stad för alla. Riktlinjer för att skapa en tillgänglig och 
användbar utemiljö” är ett starkt program men alla ska veta att allt inte går 
att uppfyllas överallt. Vid svårigheter ska samråd ske med berört 
handikappråd. 
 
Rådet påpekade att det är viktigt med marknadsföring och utbildning när 
beslut är taget. 
Rådet föreslog också att programmet översätts till engelska och japanska. 
 
 

- Ramp till fastighet, polistillstånd i lagstiftning 
Föredragande: Eva Leijon, Region Innerstad 
 
Rådet har sett att det i utemiljöprogrammet står att det krävs polistillstånd för 
att anlägga en ramp till fastighet och var förvånade över detta. 
 
Eva Leijon förklarade att allt som inte hör hemma på den offentliga marken 
måste ha polistillstånd. Det är inte endast ramper, även t.ex. uteserveringar 
och skyltar kräver polistillstånd, och det är för att inte trafiksäkerhet, allmän 
ordning och säkerhet äventyras. Varje polisdistrikt har en tillståndsenhet. 
 
En ramp till fastighet kan handla om mycket annat än en handikappramp, det 
kan t.ex. vara till varutransport en halvtrappa ner till ett lager. 
 
En handikappramp är avgiftsbefriande medan andra ramper är 
avgiftsbelagda. 
 
Rådet undrade hur vanligt det är med tillstånd på ramper - svar mängder. 

 
2. Tillgänglighetsprojektet 

Föredragande: Lars Cedergrund, Tillgänglighetsprojektet 
- Åtgärdsprogram för år 2001 

Rådet godkänner åtgärdsprogrammet med förbehåll att kunna göra 
förändringar. Rådet menar att de ska titta på övergripande saker. När det 
gäller detaljer i stadsdelarna så litar rådet på att respektive SDN:s 
handikappråd har godkänt dessa. 
 

  - Taktila ledstråk togs upp och att det är viktigt att testa nya material. Det som 
inte är testat i verkligheten kan inte SRF acceptera. Dagny Mörk meddelade 



att det finns gummigatsten som verkar fungera som ledstråk. Dagny Mörk tar 
reda på mer om dessa och återkommer. 

   
- Ledstråk i Ringen 

Vecka 47 kommer ljudfyrar att sättas upp på sju olika ställen. Dessa ska 
testas under julhandeln. SRF kommer att informeras. 
 

- Orientering Till Tillgänglighet (OTT), lägesrapport 
OTT handlar om att via mobil ta reda på hur man tar sig från en punkt till en 
annan utan att hinder uppstår på vägen. Norrmalm är tänkt som 
försöksområde. En konsult, Olof Söderlind, är anlitad för att sondera 
terrängen om vad som finns av befintlig teknik, vilka databaser man kan 
använda sig av, behovsanalys – vem ska kunna använda sig av det etc. 
Konsultens uppdrag ska vara klart i slutet på december. 
 
Rådet beslutade att bjuda in Olof Söderlind till nästa möte den 14 december.  

 
3. Färjan m/s Emelie vid Hammarby Sjöstad har premiärtur den 2 december. Det 

har sagts att färjan ska vara tillgänglig för alla. 
 
4. Bällsta Å-park. Rådet fick en föredragning om Bällsta Å-park den 10 december 

1998 och då lovades det att en gångväg som var 80 cm bred skulle bli justerad. 
Rådet har nyligen fått kännedom om att gångvägen ej blivit justerad. Efter 
samtal med handläggaren så har gångvägen blivit justerad men till vilken bredd 
har ännu ej framkommit. 

 
5. Studiebesök i Borås – Bordlades. 

 
6. Synpunkter på Medborgarplatsen 2000 från Gatu- och fastighetsnämndens 

handikappråd och Maria-Gamla Stans stadsdelsnämnds handikappråd. 
Godkändes som rapport. 

   
7. Upprustning av gång- och cykelytor vid S:t Eriksplan, skrivelse från Gatu- och 

fastighetskontoret. 
Godkändes som rapport. 

 
8. Övriga frågor 

1. För kännedom meddelades att Projekt Hammarby Sjöstad och 
Tillgänglighetsprojektet har inbjudit nämndledamöter, tjänstemän samt 
byggherrar i Hammarby Sjöstad till ett Seminarium den 28 november 2000 om 
”Tillgänglighet och säkerhet i utemiljön”. Rådet är välkomna att delta. 

  
Mötet avslutades – nästa möte torsdagen den 14 december kl. 9.00. 
 
 
 
Ingegerd Forss 


